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 المستخلص

و  GFSanl-4 ،GFSanl-3)يضبلاث انشَبط انًخىلعت ين لبم رلاد نًبرس صىَت يخخهفت انذلت 

NOGAPS)  نخشغُم نًىرس، اسخخذيج ، كم عهً حذه ، كذانت لىيSWAN   نًحبكبة

حًج يمبسنت سشعبث انشَبط وخصبئص الأيىاس . فٍ انبحش الأحًش نًذة شهشَن خصبئص الأيىاس

بحشَت انخٍ حمع فٍ ششق انبحش / انًمبست بُن انخٍ حى انحصىل عهُهب ين خلال عىايت انضى

عت انشَبط فىق انبحش الأحًش يع سش ENVISATيسبس نهمًش انصنبعٍ  63الأحًش وعهً طىل 

انًخىلعت بىاسطت انزلاد نًبرس انضىَت وخصبئص الأيىاس  انخٍ حى انحصىل عهُهب ين نًىرس 

SWAN  .ًحى كزنك ، يمبسنت سشعت انشَبط بىاسطت انزلاد نًبرس انضىَت يع لُبسبث سشعت  بك

 انخٍ سضهج فٍ سـبعـت  يحـطبث سصـذ صـىَـت شـبطئُـت عـهً طــىل صـبنبٍ انبـحـش  انشَبط

ضًن نًبرس انغلاف انضىٌ انزلارت  خطببكأفضم ح GFSanl-4ولذ أظهش نًىرس . الأحـًـش

انًخخهفت ، ورنك ين حُذ يمبسنت سشعبث انشَبط انًخىلعت يع انمُبسبث انفعهُت انًأخىرة ين 

ببننسبت نخصبئص الأيىاس ، و. بحشَت والألًبس انصنبعُت/ يحطبث انشصذ انضىَت وانعىايت انضى 

 GFSanl-4حطببمبث يًبرهت يب بُن اننخبئش انخٍ حى انحصىل عهُهب ين خلال اسخخذاو  ثفمذ وصذ

بحشَت  والألًبس / كذانت لىي نخشغُم نًىرس وانمُبسبث انفعهُت انًأخىرة ين انعىايت انضى 

نخشغُم  GFSanl-4إيكبنُت اسخخذاو نًىرس  َشفع ين إحخًبنُتهزا انخىافك انضُذ . انصنبعُت

 .هخنبؤ انًسخًش ببلأيىاس  فٍ انبحش الأحًشنٍ نظبو ف SWANنًىرس 
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Abstract 

 

The wind fields predicted by three atmospheric models with different 

resolutions (GFSanl-4, GFSanl-3 and NOGAPS) were used, one at a time, 

to force SWAN model to simulate the wave conditions in the Red Sea for 

two months. Wind speed and wave parameters measurements obtained 

through a met/ocean buoy located at the eastern Red Sea and along 36 

tracks of ENVISAT over the Red Sea were compared with models-

predicted wind speeds and SWAN-obtained wave parameters. In additions, 

the predicted wind speeds where compared with wind speed measurements 

made at 7 coastal weather stations along both sides of the Red Sea. Among 

the three different atmospheric models, GFSanl-4 showed the best 

agreements, in terms of wind speed, with observations made by weather 

stations, met/ocean buoy and satellite. In terms of wave parameters, similar 

agreements were found between the results obtained through forcing 

SWAN model by GFSanl-4 and the wave observations made by met/ocean 

buoy and satellite. Such good agreements indicate that GFSanl-4 can 

possibly be used to force SWAN model in an operational wave prediction 

system for the Red Sea.  


